
Datum 2019-02-07 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid: Tisdagen 29 januari 2019, kl. 18:00 
Plats: Tidans konditori, Tidan 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Bertil Enqström Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Mikael Hallin Vattenrådet 
Annika Holmen Ersättare 
Mikael Jonsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Jonas RinQqvist Ledamot 
Alf Saldin Vattenrådet 
Håkan Magnusson Sekreterare 

§1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Per-Anders Frey
hult. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemötet den 13 november gick igenom. Inga syn
punkter noterades och protokollet lades till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

LRF:s möte om Friaån 

Mats Karlsson och Håkan Magnusson deltog på LRF:s informationsmöte om 
markavvattning och vattenförvaltning, den 15 november i Fredsbergs bygde
gård . Länsstyrelsen och Greppa näringen informerade om avvattning av jord
bruksmark och hur detta påverkar rörelsen av näringsämnen i marken. 
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§ 5 Årsstämma 2019 

Tid och plats för stämman 

Stämman ska hållas den 11 april kl. 18:00 i Skövde Stadshus. Orvar Eriks
son bokar lokal. 

Verksamhetsberättelse 

Håkan Magnusson redovisade upprättat förslag till verksamhetsberättelse för 
2018. 

Mötet bestämde att dokumentet ska kompletteras med en skrivning om arbe
tet med Stadskvarnen i Mariestad. 

Budgetuppföljning för 2018 

Håkan Magnusson redovisade en preliminär budgetuppföljning för 2018. 

Uppföljningen tyder på att budgeten i stort har följts. Vissa arbeten utförda 
2017 har belastat 2018. Utredningen av Tidan nedströms Tidaholm har ökat i 
omfattning och avviker från budget. Det riktiga bokslutet förväntas vara klart 
slutet av februari . 

Budget2019 

Håkan Magnusson presenterade ett preliminärt förslag till budget för 2019. 

Det råder osäkerhet kring hur mycket Hushållningssällskapet förmår utföra 
under 2019 med anledning av Andreas Gustavsson sjukskrivning. Mest oklart 
är i nuläget frågan kring projektet "Atgärdssamordnare" vilket kräver stor ar
betsinsats. 

Styrelsen beslutade att avvakta med budgeten till nästa möte då läget för
hoppningsvis klarnat mer. 

Verksamhetsplan för 2019 

Håkan Magnusson föredrog förslag till verksamhetsplan för 2019. 

Vid mötet bestämdes att denna ska kompletteras med att arbetet med en ny 
underhållsplan ska inledas, genom bl.a. inhämtning av uppgifter om res
ningsbehov och om berörda markavvattningsföretags planerade arbeten. 

Förbundet har inlett arbete med en plan för förebyggande underhåll och av
sikten är att denna ersätter underhållsplanen i dess tidigare form. Dock behö
ver kvarvarande behov av rensningar m.m. arbetas in. Ösans utlopp i Östen 
är den i nuläget dominerande underhållsfrågan. 
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§ 6 Recipientkontroll 

Provfiske i Östen 

Håkan Magnusson redovisade resultat från den av Länsstyrelsen och Tidans 
Vattenförbund genomförda provfisket i sjön Östen, hösten 2018. Undersök
ningen visade på snedfördelning mellan vitfisk (planktonätare) som mört, löja, 
björkna m.m. och rovfisk som gädda, abborre och asp. Detta med viss reser
vation för att fiske med nät inte fungerar optimalt för gädda som gärna står 
still på en plats. Fisket kan även indikera att det finns få unga individer, av 
främst abborre. 

Det kan vara så att fördelningen mellan unga och äldre individer i ett bestånd 
varierar under tid. När det blir många stora individer så äter de upp de mindre 
fiskarna och försvårar en nyrekrytering. När de stora fiskarna försvinner upp
kommer istället en situation dominerad av ung fisk. 

Sjön Östen är mycket grumlig och detta missgynnar abborren. Åtgärder som 
minskar grumligheten bör gynna arter som jagar med hjälp av synen. 
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§ 7 Underhåll 

Möte med Hushållningssällskapet 

Orvar Eriksson och Håkan Magnusson träffade Christina Milen-Jacobsson 
(affärsområdeschef, Landsbygd, mat och hälsa på Hushållningssällskapet) 
den 24 januari . Mötet rörde hur situationen med Andreas Gustavssons sjuk
skrivning ska hanteras. 

Hushållningssällskapet har ambitionen att försöka täcka upp och fullgöra så 
mycket som möjligt av uppdragen från Tidans Vattenförbund . En kommande 
rekrytering kan öppna vissa möjligheter. Det kan även gå att hämta in kom
petens från andra Hushållningssällskap i landet. Närmare besked om vad de 
kan göra väntas inom några veckor. 

Mest kritiskt är projektet "Åtgärdssmordnare" finansierat av Havs- och vatten
myndigheten, vilket är mycket tidskrävande och också kräver rätt person för 
att fungera . Tidans Vattenförbund har till 15 mars på sig att rekvirera pengar 
för 2019. 

LONA-projekt "Plan för förebyggande underhåll" 

Styrelsen beslutade att ge Naturvårdsgruppen AB i uppdrag att genomföra 
kartering, uppsökande verksamhet och projektering enligt vad som angivits i 
ansökan. Uppdraget ska följa det avtalsförslag inklusive uppdragsbeskriv
ning, som var utskickat med kallelsen . 

Håkan Magnusson ska via Skövde kommun gå in med en förändringsbegä
ran . Detta i syfte att omfördela medel från uppsökande verksamhet till karte
ring på inrådan av Naturvårdsgruppen. 

Ösans utlopp i Östen 

Orvar Eriksson och Håkan Magnusson träffade företrädare för Länsstyrelsen 
Västra Götaland (vattenavdelningen och naturvårdsavdelningen) den 21 no
vember 2018. 

Alla åtgärder utöver rent underhåll kräver ansökan om tillstånd hos Mark- och 
miljödomstolen. Länsstyrelsen kan, om det påtalas problem med nuvarande 
förhållanden, inleda ett tillsynsärende. 

Det finns ett gemensamt intresse att det ska bli möjligt att komma ut på öarna 
och hålla dessa fria från buskar samt att motverka igenväxning i viken vid 
Skams holme. Det finns idag några alternativ. Antingen lägga igen alla kana
ler och bara behålla huvudfåran eller att behålla huvudfåran och den innersta 
kanalen, vilken då förses med en vägtrumma. Det behöver i så fall utredas 
hur den trumman ska utformas. Det går också att fullfölja iden om att lägga 
igen kanalerna och svänga av huvudfåran så att den går tillbaka in i viken, 
enligt Micael Perssons förslag, även om det inte kan förväntas någon sedi
mentfälla. 

Mötesarena Östen har möte den 6 februari och då kommer förbundet att in
formera om läget. Orvar Eriksson och Håkan Magnusson deltar på detta 
möte. 
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LIFE-ansökan (Kust till kust) 

Arbetet med att ta fram en LI FE-ansökan tillsammans med Ätrans Vattenråd , 
AgroVäst, Kalmarsundsregionen m.fl. fortgår. Avsikten är att söka skrivarme
del från Naturvårdsverket. Därmed flyttas fokus från klimatanpassning till
baka till att förbättra vattenmiljön. 

Arbetsgruppen behöver en översiktlig beskrivning av tänkta åtgärder till den 
4 februari. Håkan Magnusson har ställt samman ett förslag som diskuterades 
på mötet. Tanken är att karteringen som görs inom LONA-projektet bör vaska 
fram några lämpliga lägen och intressenter. LIFE-projektet kan då handla om 
genomförande av några sådana åtgärder. 

Utförda åtgärder bör fungera som demonstrationsprojekt, och det bör ske 
uppföljning av effekter. Kanske med hjälp av kontinuerlig mätning. Det är i nu 
läget svårt att göra en bedömning av åtgärdens effekter eftersom det inte 
finns vare sig lägen eller projekteringar framme. 

Styrelsen beslutade att lämna in en översiktlig ide till åtgärd enligt det fram
tagna förslaget. Möjligheten att backa ur finns kvar tills ansökan tar en mer 
slutgiltig form. 
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§ 8 Vattenrådet 

Vattenrådens dag 

Vattenmyndigheten bjuder in till Vattenrådens dag den 15 mars i Göteborg . 
Ett program var utskickat med kallelsen. Den som vill delta kontaktar Håkan 
Magnusson. 
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§ 9 Övriga frågor 

Kundfodringar 

Orvar Eriksson ska kontakta Swedcote AB i Mullsjö om hur deras skuld till 
förbundet ska hanteras. 
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§ 10 Nästa möte 

Nästa möte blir den 12 mars kl. 18:00. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Vid pro ,o llet 

,k,-~ 
/ Håkan gnusson 

Justeras 
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Orvar Eriksson 
Ordförande 
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Per-Anders Freyhult 
Protokollsjusterare 


